
PROTOKÓŁ Nr XXVII/2009 
 

 

z XXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 24 września 2009 roku. 

 

Sesja odbyła się w urzędzie gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 10
00

,  a zakończyła o 

godzinie 14
50

. Sesji przewodniczył pan Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady 

Gminy. 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było  13, co stanowi 87 %. 

W sesji udział brało 5 pracowników urzędu gminy, 2 zaproszonych gości oraz 3 osoby 

zainteresowane obradami. 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Przyjęcie protokółu z XXV i XXVI sesji Rady Gminy. 

      3.   Bezpieczeństwo w gminie. 

      4.   Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku. 

      5.   Podjęcie uchwał. 

      6.   Informacja o pracy wójta między sesjami. 

      7.   Wolne wnioski i zapytania. 

      8.   Zakończenie obrad XXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 
 

 

XXVII sesję Rady Gminy otworzył, powitał i przedstawił zaproszonych gości, pracowników 

urzędu gminy oraz osoby zainteresowane Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady 

Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził , że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Odczytał porządek obrad. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag. 

 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokółu z XXV i XXVI sesji. 
 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że tradycyjnie protokóły zostały udostępniony do wglądu na stronie 

internetowej jak i w biurze Rady.  

Dodał, że do chwili obecnej żadne uwagi do niech nie zostały wniesione. 

Zapytał czy są uwagi do protokółu nr XXV. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że ma uwagi. Na stronie 8 protokółu wypowiedź pani Kutnik, proponuje 

wykreślenie zdania. 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przerwał mówiąc, że jest ustalony termin wnoszenia uwag do protokółu. 

Stwierdził, że było dużo czasu na ich wniesienie. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Oświadczył, że nie miał czasu wcześniej zapoznać się z projektem protokółu. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poinformowała, że długi czas protokół umieszczony był do 11 strony i po jej interwencji 

naprawiono błąd.  

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o przedstawienie uwag na piśmie. 

 

Radny Krzysztof Rak przedłożył uwagi na piśmie. 

 

Nikt więcej nie wniósł uwag. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokółu wraz z uwagami. 

 

Rada Gminy Przyjęła protokół z XXV sesji jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś ma uwagi do protokółu z XXVI sesji Rady 

Gminy. 

 

Uwag nie było. 

 

Rada gminy przyjęła protokół z XXVI sesji jednogłośnie. 

 

 

Ad. 3 

Bezpieczeństwo publiczne w gminie. 
 

 

Krzysztof Woś – kierownik Posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej. 

Przedstawił sprawozdanie z działalności Posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokółu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zadawanie pytań. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy prawdą jest, że w szkole w Złejwsi Wielkiej były przypadki dystrybucji 

narkotyków. 

Jeżeli były, to co policja ma zamiar zrobić, żeby tego nie było. 

Chodzi o dobro dzieci. Są też podejrzenia, że takie przypadki są też w szkole w Górsku. 

 

Krzysztof Woś – kierownik Posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował, że przedstawiona informacja dotyczyła roku ubiegłego. 

Potwierdził, że były przypadki dystrybucji środków narkotycznych w szkole w Złejwsi 

Wielkiej w roku bieżącym. Prowadzone jest postępowanie w tym zakresie. 



 3 

W ubiegłym miesiącu dwóch funkcjonariuszy przeszło szkolenie w tym zakresie. 

Rozmowa z dziećmi na ten temat nie przynosi efektów. Postaramy się działać w inny sposób. 

My jako policja działamy na zasadzie otrzymanych informacji. 

Zwrócił się do radnych, że jeżeli posiadają jakieś informacje, to prosi o kontakt. 

 

Henryk Lizak – radny 

Poprosił o przybliżenie informacji na temat przemocy w rodzinie. Czy kończy się to 

interwencyjną rozmową, czy wnioskiem do sądu. 

 

Krzysztof Woś kierownik Posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował, że przemocą w rodzinie zajmują się dzielnicowi, którzy docierają do rodzin 

również na wniosek policji w Toruniu, ponieważ jednostka pracuje tylko w określonych 

godzinach. Na interwencji osoby chcą niebieską kartę, ale kiedy dociera do nich dzielnicowy 

niejednokrotnie z tego rezygnują.  

Osoby są informowane o instytucjach, które mogą rodziny wesprzeć i że przy Izbie 

Wytrzeźwień w Toruniu działa taka komórka, która zajmuje się przypadkami przemocy w 

rodzinie i robią tam też obdukcje. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy komendant zadowolony jest z ilości samochodów, które posiada posterunek, czy 

jest wystarczająca na ilość mieszkańców. 

W roku ubiegłym zapewniono środki finansowe w budżecie na dofinansowanie kupna 

samochodu, ale komendant wojewódzki z tego zrezygnował. 

Bezpieczeństwo w dużej mierze zależy od poruszania się policji. 

 

Krzysztof Woś – kierownik Posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej 

 

Poinformował, że obecnie jednostka dysponuje jednym samochodem. Uważa, że to zbyt 

mało.  

Przełożony z Komendy Miejskiej w Toruniu nie wyraził zgody na zakup drugiego pojazdu. 

Powiedział, że eksploatacja i utrzymanie dodatkowego pojazdu będzie stanowiło duży 

problem dla Komendy Wojewódzkiej w Bydgoszczy. 

Jeżeli w gminie są środki na to, to można by było zastanowić się nad kupnem dwóch 

skuterów. 

Dwóch dzielnicowych mogłoby z nich korzystać. 

Podziękował wójtowi za środku finansowe na utrzymanie samochodu, który posiadają. 

Poinformował, że w Toruniu działają służby płatne policjantów i można byłoby rozważyć 

opłacenie ich w celu poprawienia bezpieczeństwa. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Komendant policji może zakupiłby dwa konie dla jednostki w Złejwsi, byłoby to tańsze w 

utrzymaniu. 

 

Krzysztof Woś – kierownik Posterunku w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował, że z konikami nie wiąże się tylko utrzymanie, ale i przeszkolenie policjantów 

oraz budowa pomieszczenia, w którym by były. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Nie wie gdzie dzwonić i z kim kontaktować się w porze nocnej. 
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Krzysztof Woś – kierownik Posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że na numer 112. Wiadomość jest przekazywana do Złejwsi, a pod 

nieobecność funkcjonariuszy do policji w Toruniu. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Zapytał, czy na odcinek drogi od kościoła w Czarnowie do granicy byłego województwa nie 

można by było skierować jednostki policji, która stałaby z radarem. Chodzi o bezpieczeństwo. 

Rozmawiał z policjantami, twierdzą, że oni mają swoje granice. Do Strzyżawy odcinek drogi 

nie jest kontrolowany. 

 

Krzysztof Woś – kierownik Posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej 

Na wspomnianym odcinku drogi chodzi o bezpieczeństwo osób poruszających się pojazdami 

jak i policjantów. Ustawienie jednostki koło kościoła nie zagraża bezpieczeństwu ruchu 

kołowego. 

Zwróci się z prośbą o postawienie fotoradaru w Czarnowie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że ocena funkcjonariuszy działających na terenie gminy jest dobra. 

Władza nigdy nie będzie lubiana, ale chodzi o to, żeby była skuteczna. Współpraca jest dobra. 

Gmina pomaga naszej policji, ale nie tak jakby tego oczekiwali. Potrzebowali. Ma do 

kierownika posterunku pełne zaufanie. Rozmowy operacyjnie układają się dobrze. 

Stwierdził, że w sprawach bezpieczeństwa i wychowania musza współdziałać wszyscy 

jednocześnie  rodzice,  policja, szkoła i kościół.  

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował kierownikowi policji za przedstawienie 

informacji. 

 

Andrzej Michalski – Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych 

Przeprosił za nieobecność pana Roberta Babiarza, pilne sprawy osobiste nie pozwoliły mu 

uczestniczyć w sesji. 

Przedstawił sprawozdanie Zarządu Gminnego OSP RP Zławieś Wielka oraz jednostek OSP z 

terenu gminy Zławieś Wielka za rok 2008. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokółu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Podziękował za dobrą współpracę i przedstawienie obszernej informacji. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku. 
 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy  

Przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009  roku. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokółu. 
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Odczytała Uchwałę Nr 27/2009 Składu Orzekającego Nr 5 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 3 września 2009 roku w sprawie opinii o informacji wójta o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Zławieś Wielka za I półrocze 2009 roku oraz informacji o 

przebiegu wykonania planu finansowego SP ZOZ i samorządowej instytucji kultury oraz 

innych samorządowych osób prawnych za I półrocze 2009 roku. 

Uchwała w załączeniu do protokółu. 

 

Przewodniczący podziękował za przedstawienie sprawozdania i otworzył dyskusję. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że pytań dotyczących sprawozdania będzie więcej na następnej sesji po jego 

przeanalizowaniu. 

Strona 7 sprawozdania gospodarka mieszkaniowa i wpływy  ze sprzedaży nieruchomości. 

W Pędzewie, jaka to jest działka, działka w Starym Toruniu i sprzedaż gruntu w Złejwsi 

Wielkiej. Jakie to kwoty, jakie to grunty i na jakiej zasadzie były sprzedawane. Strona 45 – 

inwestycje budowy sieci kanalizacyjnej – plan 400 tysięcy – wykonanie 0. 

Proponowała budowę chodnika, czy w tej kwestii są prowadzone jakieś działania – 

dokumentacja.  

Jak nie będzie wykonania tego planu, to pieniądze zostaną przeznaczone na coś innego. Czy 

coś w tym punkcie się zmieniło. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Po przerwie poprosi panią Piotrowską o przedstawienie informacji dotyczącej sprzedaży 

gruntów. 

Skarbnik przedstawił informację z wykonania budżetu. Na temat wykonania planu, o którym 

mówiła radna będzie dyskusja przy innej okazji, jak będą zmiany w budżecie. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że ta odpowiedź nie jest satysfakcjonująca. Kilka sesji wstecz pytała, dlaczego 

nie ma realizacji zadania w Pędzewie i dowiedziała się, że nie ma podłączenia w Złejwsi 

Wielkiej, żeby przyłączyć się do kanalizacji. 

Zapytała, czy już coś się zrobiło w tym kierunku, żeby przyłącze było, żeby kanalizację do 

Pędzewa poprowadzić. 

Wszyscy wiedzą, że będą przesunięcia i to nie jest satysfakcjonujące. Czy zlecono wykonanie 

projektu, czy jest dokumentacja. Myśli, że szczegółowo Pan wójt powinien odpowiedzieć. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Chciałby wiedzieć jakie są ceny działek, na jakich zasadach odbywa się sprzedaż, czy jest 

jakaś komisja, która decyduje o sprzedaży działki. 

Czy są przetargi, czy jest ustalona cena. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jak gmina przystępuje do jakiejkolwiek sprzedaży to zleca rzeczoznawcy 

wycenę danej nieruchomości. Po wycenie następuje ogłoszenie przetargu i powołanie komisji 

przetargowej. Sprzedaż następuje po odbytym przetargu. 

Kierownik Referatu Rolnictwa omówi sprawę przyłącza wod-kan. 

Poinformował, że nic nie zrobiono w kierunku dokumentacji na chodnik. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Chodnik to alternatywa, w sumie była mowa o kanalizacji. Czy w tym kierunku coś zrobiono. 
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Jeżeli w tym roku nie wykorzysta się 400 tysięcy na kanalizację, to można wykorzystać je na 

dokumentację, a różnicę przeznaczyć na dokumentację chodnika. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

 

Zrozumiał, że w tym roku nic nie zrobiono w kierunku kanalizacji i chodnika. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że budżet omawiany jest dość często i szczegółowo. 

Gmina tych 400 tysięcy nie ma i one nie przepadną. Gminna weźmie te 400 tysięcy złotych 

mniej kredytu, to nie są pieniądze, które leżą. 

Poprosił o uszczegółowienie zadania wod-kan, które będzie realizowane ze środków 

unijnych. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa  

Przypomniał, że pokazywał na mapie z jakiego powodu nie można realizować zadania w 

Pędzewie. Wskazał na mapie jaki odcinek kanalizacji trzeba zrealizować w Złejwsi żeby 

podłączyć Pędzewo.  

Przekazał, że przygotowywany jest przetarg, który będzie w przyszłości obejmował 

podłączenie ze Złejwsi do Pędzewa. Całe zadanie - kosztorys inwestorski  to 8 milionów 

złotych. 

Obejmować będzie nitkę od byłego skupu w Złejwsi Wielkiej w kierunku pana Bali, Zławieś 

Małą, Skłudzewo i Rzęczkowo. Zadanie to będzie realizowane z pomocą środków Unii 

Europejskiej w wysokości 40% i środków własnych do czerwca 2011 roku. Realizacja 

zadania w Złejwsi Wielkiej umożliwi  podłączenie Pędzewa. Zrobiona jest dokumentacja i 

jest wydane pozwolenie na budowę, które nie jest jeszcze uprawomocnione. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Dokładnie rozumie, że gmina nie ma tych pieniędzy w kasie, czy w banku. Wszyscy radni 

rozumieją na jakiej zasadzie odbywa się finansowanie zadań w gminie. 

Podziękowała panu Kwiatkowskiemu za uściślenie tematu. 

Mówi się, że realizacja będzie do 2011 roku i nie ma możliwości szybszego wykonania 

Pędzewa  Ujęcie tego zadania na 2009 rok było na zasadzie „wpisać bo wpisać”. 

Dzięki tej informacji  wiemy, że realizacja Pędzewa może nastąpić po 2011 roku. 

 

Tadeusz Smarz wójt gminy 

Przypomniał, że to radna wnioskowała, żeby wpisać Pędzewo bo było niezadowolenie, że 

wszystko idzie na Toporzysko. Dla zgody wpisaliśmy Pędzewo.  

 

Tadeusz Smarz – odpowiedział , dlaczego został wpisany ten punkt do budżetu gminy na 

2009r. cyt. (Kiedy dyskutowany był budżet. w pewnym momencie radna Kutnik stwierdziła, że 

wszystko na „Toporzysko”. Radna zgłosiła, żeby wpisać Pędzewo. I rzeczywiście, dla dobra 

zgody, stwierdziłem że proszę wpisać „Pędzewo”. .. To było takie Pani wołanie bez sensu, bo 

nie ma łączności i ma pani odpowiedź).  

 

Zbigniew Drewnowski – stwierdził, że myśmy tutaj budżet uchwalili na Pędzewo.. 
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Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, ze pamięta tą sesję. 

Starała się wprowadzić inwestycję w Pędzewie , bo była planowana już w poprzednich latach, 

a na 2009 rok została odrzucona. 

 

Małgorzata Kutnik – stwierdziła, ze pamięta dokładnie tę sesję, gdzie były wprowadzane 

przesunięcia w budżecie i dlatego zaproponowała żeby wprowadzić do budżetu tę inwestycję-

kanalizacjną w Pędzenie, która była planowana już w poprzednich latach, a w 2009 roku była 

odrzucona.  

 

Zbigniew Drewnowski – stwierdził, ze budżet został uchwalony, inwestycja nie jest wykonana 

i nie ma nad czym dyskutować. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że chyba chodziło tylko o to, żeby mieć głos radnej Kutnik, żeby zatwierdzić 

budżet. Jeżeli głosowałoby mniej osób nad tym budżetem to on by nie przeszedł. Widzi, że 

robi się wszystko, żeby tylko głosować nad budżetem. 

Stwierdził, że został wprowadzony w błąd i tak się nie robi. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że pani Kutnik ma rację. 

Tak samo było z Domem Kultury w Górsku, był zatwierdzony na 2008 rok i okazało się , że 

nic nie było zrobione , dopiero w 2009 roku. Jak ma coś być zrobione to niech będzie. Była 

zrobiona świetlica w Skłudzewie, to czy ktoś te pieniądze przesunął. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że dyskusja ma dotyczyć sprawozdania.  

Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w tym temacie. 

 

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

 

O godzinie 10
20

 ogłosił przerwę. 

 

O godzinie 10
30 

wznowił obrady XXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Udzielił głosu pani Piotrowskiej inspektorowi ds. gospodarki gruntami. 

 

Władysława Piotrowska – inspektor ds. gospodarki gruntami 

Poinformowała, że działka 153/3 w Pędzewie została sprzedana w drodze przetargu 

publicznego nieograniczonego i wygrał go pan Pietras Bogdan, kupił ją za 161750 złotych. 

Działki w Złejwsi Wielkiej nabył pan Sławomir Narojczyk jako wieloletni dzierżawca 

gruntów i korzystał z prawa pierwokupu, kupił je za kwotę 214 tysięcy. 

Działkę w Starym Toruniu na powiększenie swojej nieruchomości, jako wieloletni 

użytkownicy, kupili państwo Bogumiła i Henryk Dyczek za 3.612 złotych . 

 

Zenon Podgórski – radny 
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Zapytał, kto stawał do przetargu z panem Pietrasem. 

 

Władysława Piotrowska – inspektor ds. gospodarki gruntami 

Poinformowała, że pan Majcher. 

Przekazała, że cena wyjściowa, to cena wyszacowana przez rzeczoznawcę. 

Do przetargu może stanąć nawet jedna osoba jeżeli spełni warunki określone w ogłoszeniu 

przetargu, wpłaci vadium i przynajmniej raz przebije cenę wyjściową. 

 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał. 
 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował jakie projekty uchwał są przedłożone radnym w celu ich podjęcia, i tak: 

1. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Zławieś Wielka do realizacji 

projektu „ Przyszkolne obserwatoria astronomiczne Astro-Baza”, 

2. w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu, 

3. w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu, 

4. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarne Błoto, 

5. w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Semiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego w sprawie likwidacji Regionalnego Zespołu Opieki Paliatywnej- Dom 

Sue Ryder w Bydgoszczy, 

6. zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 

rok. 

Poinformował, że uchwały druk od 1 do 5 były omawiane na posiedzeniu komisji. 

Poprosił o kolejne omawianie projektów uchwał. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Zławieś Wielka 

do realizacji projektu „ Przyszkolne obserwatoria astronomiczne Astro-Baza”. 

Przypomniał, że jest to projekt Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu. Pokazał jak będzie 

wyglądała astrobaza. 

Poinformował, że w Województwie Kujawsko – Pomorskim powstanie 13 astrobaz.  Na 

gminie oprócz partycypacji w kosztach, będą spoczywać inne obowiązki. Jeden obiekt ma 

kosztować od 200 do 240 tysięcy złotych. Ociężenie gminy to 70 tysięcy złotych, 

przeznaczenie ternu pod budowę i wszystko co jest związane z rozpoczęciem inwestycji. 

Asrtobaza będzie budowana za szkołą w Złejwsi Wielkiej na dawnych ogródkach 

nauczycielskich. Zatrudnienie pracownika o kwalifikacjach astronoma, który będzie 

prowadził zajęcia w obiekcie. 

 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, czy w tym przypadku nie potrzeba opracowania oddziałowywania na środowisko, 

żeby nie było, że jest źle wyznaczona realizacja obiektu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że koordynator wojewódzki to Wiesław Skórzyński. Jest on astronomem i on 

wskazał to miejsce. Teleskop będzie mały i nie będzie oddziałowywał na środowisko. 

 



 9 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy Pan astronom był w Skłudzewie, czy w Rzęczkowie, bo może naszej gminy nie 

zna. Teren Złejwsi Wielkiej nie jest trafny ze względu na to, że obserwatoria są budowane na 

terenach przestrzennych, wznoszone powinny być na wysokościach. 

 

 Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

 Poinformował, że pan Skórzyński od urodzenia mieszka na terenie gminy i wie co robi. 

        

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że pan Skórzyński ma dyplom i chyba posiada kwalifikacje. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że jest to projekt uchwały. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Zławieś 

Wielka do realizacji projektu „ Przyszkolne obserwatoria astronomiczne Astro-Baza”, 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały.   

 

Rada gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVII/161/2009 
w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Zławieś Wielka do realizacji 

                 projektu „ Przyszkolne obserwatoria astronomiczne Astro-Baza” 
   

 

Mirosław Kwiatkowski - kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. 

Pożyczka na budowę sieci wodociągowej w Starym Toruniu i Toporzysku. 

 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i 

zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały.   

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVII/162/2009 
w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

                 Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

 

 

Mirosław Kwiatkowski- kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. 

Pożyczka na budowę sieci kanalizacyjnej w Starym Toruniu i Toporzysku. 
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Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i 

zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały.   

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVII/163/2009 
w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

                 Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 
 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarne Błoto. 

Dodał, że wnioskodawczy zmienili nazwę ulicy na „Słonecznikową”. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Czarne Błoto. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały.   

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVII/164/2009 
w sprawie  nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarne Błoto 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformował, że Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego wystąpił do wójta o 

wydanie opinii na temat projektu uchwały Semiku w sprawie likwidacji Regionalnego 

Zespołu Opieki Paliatywnej – Dom Sue Ryder w Bydgoszczy. 

Dodała, że zespół nie jest likwidowany tylko będzie prowadzony przez zawiązaną spółkę 

pracowniczą. Będzie to niepubliczny zakład. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu 

uchwały Semiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie likwidacji Regionalnego 

Zespołu Opieki Paliatywnej – Dom Sue Reyder w Bydgoszczy. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały.   

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 12 głosach „za” i jednym wstrzymującym się  

Uchwałę Nr XXVII/165/2009 

w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Semiku Województwa Kujawsko- 

                 Pomorskiego w sprawie likwidacji Regionalnego Zespołu Opieki Paliatywnej –  

                 Dom Sue Reyder w Bydgoszczy 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 
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Odczytała uzasadnienie do projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

 

Pytań nie było. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś 

Wielka na 2009 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVII/166/2009 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 rok 

 

 

Ad 6. 

Informacja o pracy wójta między sesjami. 
 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokółu. 

Dodał, że w czasie posiedzenia komisji informował, że z wnioskiem o udzielenie pożyczki 

wystąpił pan Wiesław Żyłkowski – prezes Fundacji Edukacyjnej Drogi Polek i Polaków. 

Uważa, że brak podstaw, żeby udzielić pożyczki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu panu Żyłkowskiemu. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes Fundacji Edukacyjne Drogi Polek i Polaków. 

Poinformował, że fundacja, którą kieruje działa na terenie gminy od lipca 2008 roku. 

Fundacja utworzyła 6 grup przedszkolnych, do których uczęszczało 92 dzieci. Przedszkola te 

utrzymywane są w 96% z funduszu europejskiego, 4% to koszty gminy. W roku ubiegłym z 

tego tytułu wpłynęło do gminy ponad 100 tysięcy złotych. Fundacja ma projekt do 2011 roku 

do września. Gmina do dyspozycji ma z tego tytułu 140 tysięcy. 

Pieniądze te będą wydawane do 2 nauczycieli prowadzących, 2 nauczycieli logopedów i 2 

nauczycieli języka angielskiego. Myśli, że 90 dzieci będzie brało udział w tym projekcie. 

Dzieci będą miały zapewnione 2 wycieczki do Torunia lub Bydgoszczy. W ciągu roku  będą 

też uczestniczyli w spotkaniach kulturalnych. 

Problem przewijał się cały rok, Urząd Marszałkowski opóźniał się z przekazywaniem 

środków finansowych. Opóźnienia sięgają  2,5 miesiąca i nie zapowiada się żadna poprawa. 

W tej chwili realizuje swoje prywatne plany i nie może pożyczać prywatnych pieniędzy do 

fundacji, nie ma też od kogo pożyczyć prywatnie. 

Zwraca się z prośbą do gminy o udzielenie pożyczki w kwocie 23 tysiące złotych.  

Jest to kwota dwu miesięcznych kosztów utrzymania 4 grup przedszkolnych, pensje dla 

nauczycieli, wycieczki i dostawa materiałów plastycznych. Dzieci mają zapewnione 

wszystko, koszty rodziców to zakup kartek. Nauczyciele pracują na umowę o pracę mają 
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mniejsze wynagrodzenie od nauczyciela uczącego w szkole. Brak środków na wypłatę może 

spowodować złą wydajność ich pracy. 

Poprosił o udzielenie pożyczki na 3-4 miesiące. 

W Gminie Chełmno podjęli decyzję o udzieleniu pożyczki na całe dwa lata. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Wszyscy wiedzą jak funkcjonują fundacje. Dlaczego brakuje pieniędzy dla nauczycieli, a nie 

brakuje pieniędzy dla obsługi fundacji. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes FDPiP 

Poinformował, że zarządzanie projektem to około 5% kosztów, jest to pensja jego i dyrektor, 

która zarządza nauczycielami. 

Poinformował, że nie ma zapłaconej pensji od czerwca, a nauczycielki od sierpnia. 

Poprosił o rozważenie tego problemu. Nie chce, żeby w gminie był problem złego nauczania 

dzieci. Nauczyciele nie przyjmują tego, że Urząd Marszałkowski nie płaci, bo mają umowę o 

pracę z prezesem fundacji. Jak nauczyciel pójdzie do sądu pracy, to będzie musiał w ciągu 14 

dni im zapłacić. Każdy potrzebuje pieniędzy na życie tym bardziej, że pracuje. 

Prosi o udzielenie pożyczki. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Zapytała, ile wynosi transza. 

Powiedziała, że prezes jest zadłużony, długi narastają  i może tak być, że na długi nie 

wystarczy. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes FDPiP 

Poinformował, że te 100 tysięcy, które gmina uzyskała, otrzymała w 5 transzach. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że gmina fizycznie nie otrzymała ani złotówki na konto. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes FDPiP 

Poinformował, że utrzymanie przedszkoli z terenu tej gminy tyle kosztowało.  

Długi fundacji cały czas się przesuwają. Transza przychodzi cały czas co trzy miesiące. Jest 

podpisana umowa z Marszałkiem. Jest 100% pewności. Projekt obecny kończy się w 2012 

roku. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Przedszkole w Górsku zostało zlikwidowane. Zapytał, co stało się z wyposażeniem tego 

przedszkola. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes FDPiP 

Poinformował, że przekazano placówce w gminie Unisław i Inowrocław. 

Na prowadzenie przedszkola umówiony był na rok i nie ma pretensji, że zostało 

zlikwidowane. Wyprowadzka, nie została spowodowana tym, że prezes nie chciał tylko nie 

było miejsca. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że jest to ryzyko dla gminy, ale myśli, że w ten sposób pozyskuje się środki 

unijne. Pani, która ma budować przedszkole, to też za środki unijne. Myśli, że 23 tysiące 
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złotych to nie aż tak dużo, a dzieci w tych trzech wsiach będą mogły się edukować. Decyzje 

podejmie Rada. 

Można tych pieniędzy nie odzyskać,  ale jest szansa, że do 2012 roku będą funkcjonowały te 

trzy punkty przedszkolne. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał prezesa, że jak pożyczy pieniądze to za dwa miesiące skąd weżmie, żeby oddać. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes FDPiP 

Odpowiedział, że z transzy. 

Poinformował, że Gmina Dąbrowa Chełmińska pożycza do 31 grudnia i w styczniu będzie 

zawierał umowę na 2010 rok i w 2011 roku też pożyczą i fundacja to odda. 

Gdyby fundacja miała działalność gospodarczą mogłaby zaciągnąć kredyt w banku i być 

może nie prosiłaby gminę o pożyczkę, ale takiej działalności nie prowadzi. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy założyciele fundacji nie musieli się okazać kapitałem założycielskim. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes FDPiP 

Kapitał założycielski fundacji to 1000 złotych. 

Podkreślił, że fundacja jest sprawdzonym podmiotem, a Urząd Marszałkowski podpisał 

umowę na 3,5 miliona złotych,  które płacone są w transzach. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, kto jest organem kontrolnym fundacji. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes FDPiP 

Odpowiedział, że sąd i Ministerstwo Edukacji, gdzie corocznie trzeba składać sprawozdania. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że nie chodzi o te 23 tysiące złotych, chodzi o precedens. 

Lokalna Grupa Działania nie prowadzi też działalności gospodarczej. Otrzymuje też pieniądze 

z Urzędu Marszałkowskiego i nawet nikt nie wpadł na pomysł, żeby przyjść po pożyczkę do 

gminy. Lokalna Grupa Działania wystąpiła o kredyt do banku spółdzielczego. 

Ani Lokalna Grupa Działania ani fundacja nie ma najmniejszego zabezpieczenia. Nie ma 

możliwości wyegzekwowania pożyczonych pieniędzy. Zanim Urząd Marszałkowski da 

transzę musi być wszystko dopięte na ostatni guzik. Fundacja robi świetną robotę, ale nie 

zgodzi się na żadną pożyczkę bez zabezpieczenia. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Przyznał, że wójt ma rację, ale zaproponował udzielenie pożyczki bezzwrotnej bo to są nasze 

dzieci. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes FDPiP 

Podkreślił, że jest niemile zaskoczony, bo partnerstwo wymaga zaufania, a wójt wyraził brak 

zaufania dla jego osoby i fundacji. Nie będzie się obrażał, ale fundacja w 2012 roku nie 

będzie wiązała losów z Gminą Zławieś Wielka.  

Dodał, że w tej chwili radni wybierają los przyszłości. 

Fundacja ma kontrole z Urzędu Marszałkowskiego i pieniądze są wydawane prawidłowo. 

Zwrócił się do radnych, czy chcą w przyszłości fundację, która nie kantuje ludzi, czy nie. 
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że zgłaszają się do niego osoby, które prowadzą tego rodzaju przedszkola co 

pan Żyłkowski nie stawiając żadnych warunków dla gminy, proszą tylko o udostępnienie 

pomieszczeń. Opiekę nad dziećmi organizuje gmina, poprzez nabór opiekunek z urzędu 

pracy. 

Zwrócił się do radnych, żeby nie dali się zastraszyć, że w 2012 roku nie będzie przedszkoli. 

Jeżeli będzie zapotrzebowanie i jak długo będzie finansował Urząd Marszałkowski, 

przedszkola takie będą istniały. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Myśli, że nie ma co dalej rozwijać tego tematu, ponieważ Rada Gminy przedyskutuje go we 

własnym gonie. 

Podziękował prezesowi FDPiP za wystąpienie. 

 

Andrzej Pyzik – radny  

Zapytał, jaka będzie powierzchnia działki pod budowę domu kultury. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że cała działka to około 1 hektara gruntów. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Zapytała, gdzie powstanie kaplica w Górsku. 

Myśli, że jak nie będzie domu kultury w miejscu biblioteki , to apteka może tam 

funkcjonować. 

Stwierdziła, że trzeba powiększyć ośrodek w Górsku, żeby było więcej specjalistów. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Ksiądz zwrócił się z prośbą o wskazanie gruntów na osiedlu w Górsku pod budowę kaplicy. 

Poinformował, że niezłym miejscem byłaby działka tam gdzie jest obecnie biblioteka lub 

działka po panu Marokowskim, ale o niej nie rozmawiał z księdzem. 

Po wybudowaniu domu kultury budynek po bibliotece zostanie zburzony ze względu na jego 

bardzo zły stan techniczny.. 

Nie widzi żadnych problemów, żeby pan Wawrzeńczy rozbudował ośrodek zdrowia, ale to 

będzie uzgadniał z Radą. 

 

Wiesław Żyłkowski – prezes FDPiP 

Podziękował za wysłuchanie i przeprosił za to, że go poniosło, nie miał na  myśli 

szantażowanie. 

Poinformował, że chce dalej prowadzić edukację. 

Przeprosił wójta za podniesiony głos. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poprosił o przybliżenie spraw związanych z budową przedszkola w Rozgartach. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że załatwiane są sprawy związane z podziałem działki, ponieważ budynek na 

górce pozostanie. Niżej będą dwie działki. Na jednej będzie część dydaktyczna na drugiej 

plac zabaw. 
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Inwestor chyba będzie musiał mieć akt notarialny zawarty na 10 lat, a na taki okres musi być 

opinia Rady. Urząd Marszałkowski będzie finansował tą inwestycję ze środków Unii 

Europejskiej. 

Jest przygotowywany projekt umowy na dzierżawę. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że pani Piątkowska musi mieć umowę, że tylko dzierżawi na działalność 

przedszkola, nie na inny cel. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jest taki zapis we wstępnym porozumieniu. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

 

Ad. 7 

Wolne wnioski i zapytania. 
 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w sprawie wycofania skargi z 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w sprawie skargi na uchwałę Rady Gminy. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Odczytał protokół z posiedzenia Komisji d)s Obywatelskich odbytego w dniu 17 września 

2009 roku. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała na jakim etapie jest wykonawstwo uzgodnienia prognozy do studium i, czy coś 

posunęło się w sprawie, o której informował radny Pyzik. 

Poprosiła o naprawę drogi w Gutowie od leśniczówki do Zarośla Cienkiego i tzw. drogi 

mlecznej od pana Słabisza w kierunku Zarośla Cienkiego oraz w kierunku Pędzewa gdzie 

mieszka pan Kopiec. 

 

Henryk Lizak – radny 

Wnioskuje o poszerzenie ulicy Długiej w Rozgartach i zwiększenie środków na to zadanie. 

Zapytał, kiedy dojdzie to do skutku. 

Zapytał, czy na gminnym wysypisku śmieci jest gminna waga i kto waży żwir na żwirowni w 

Pędzenie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że waga na wysypisku zawsze była własnością gminy. 

Na żwirowni w Pędzenie koparka ma elektroniczną wagę. 

Wydobywanie kruszywa kontroluje nadzór górniczy. 

Na wysypisku śmieci też mamy wagę elektroniczną i od ilości śmieci jest opłata na rzecz 

ochrony środowiska tak jak za kruszywo też są odprowadzanie opłaty. 

 

Dariusz Witkowski - osoba zainteresowana obradami sesji 

Poinformował, że po uzgodnieniach z Lasami Państwowymi miała być droga, na jakim to jest 

etapie. 
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Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że do pana Witkowskiego działki dochodzi droga gminna, na której rosną 

dzikie krzaki. Gmina doprowadzi tą drogę do używalności, ale musi być ustalona granica od 

strony gruntów Lasów Państwowych. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Zapytał przewodniczącego Rady, co dzieje się z jego skargą na wójta, którą złożył 24 

czerwca. 

Złożył skargę, że jego zdania, które są w protokóle są zmienione i mijają się z prawdą. Jest 

wiele informacji, a się nie wypowiadał. Wszystko jest przestawione. Jest tyle błędów, że nie 

może w to uwierzyć. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że sesje są nagrywane i można odsłuchać wypowiedzi. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Stwierdził, że 24 czerwca złożył skargę na działalność wójta i oczekuje odpowiedzi od 

przewodniczącego nie od wójta. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o przypomnienie o czym była skarga, bo taka nie wpłynęła do biura Rady. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Poinformował, że skarżył się na wójta, że nie odpisuje na temat, że wszystko stoi w miejscu.  

Obecnie ma pytanie dlaczego blokuje się jego wniosek. Składał pytanie dlaczego jego działka 

nie jest ujęta. Wniosek składał przy urzędniku do nowego studium. Myśli, że gdyby wniosek 

był przejrzany i racjonalnie przeanalizowany to dzisiaj żadnych problemów by nie było. 

Dlaczego jest taka niesprawiedliwość. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że rolnicy skarżą się, że nie mogą przejeżdżać kombajnami drogą koło pana 

Kowalczyka, jest tam duże zwężenie. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik  Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że musi to sprawdzić, być może ktoś z właścicieli gruntów worał się w tą 

drogę . 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że często przekręcane są znaki na ulicy Szerokiej i Cedrowej w Starym 

Toruniu. 

Wnioskuje o lepsze ich zabezpieczenie. 

Poinformował, że jest również problem z wjazdem pod wał koło pani Gawryłowej, jest tam 

dosyć duży spadek. Zaproponował nawiezienie tam ziemi. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że będzie wnioskował o naprawę podjazdu do Wojewódzkiego Zarządu 

Melioracji Wodnych. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Poinformował, że pan Witkowski skierował do urzędu gminy nie do Rady Gminy. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Stwierdził, że jeżeli wójt to dostał to i Rada powinna dostać. 

Z sesji 22 lutego w całości nie ma to sensu. 

Pyta dlaczego są błędy, dlaczego jest wszystko pozmieniane. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zwrócił uwagę, że to tylko tak twierdzi pan Witkowski. 

Protokóły są przyjmowane przez Radę, która nie ma uwag. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, kiedy planowane jest zakończenie budowy sali gimnastycznej w Łążynie. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Pan Ziółkowski – dyrektor szkoły wszystkim mówił, że od Marszałka można dostać 500 

tysięcy na budowę tej sali, a przyszło pismo, że tylko 240. 

Zapytał, czy wpłynęły te pieniądze. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że sale gimnastyczne dofinansowywane są do 30%. Udział Urzędu 

Marszałkowskiego to tylko 240 tysięcy złotych. Gminna musi tak udokumentować to zadanie, 

żeby otrzymać te środki. Generalnie ma zaliczkowania zadań. Pieniądze otrzymuje się po 

udokumentowaniu wydatków i sprawdzeniu ich. 

Np. zadanie wod-kan – Zławieś Mała, Rzęczkowo i Skłudzewo jest podzielone na trzy etapy i 

w roku bieżącym gmina ma przerobić 400 tysięcy. 

Przy sali nie ma etapowania, budowa ma być zakończona do 1 października przyszłego roku. 

 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, w jaki sposób przekazano drogę w Czarnym Błocie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przejęta została na rzecz gminy za symboliczną złotówkę aktem notarialnym. 

Poinformował, że do przetargu na opracowanie prognozy stanęła jedna osoba i powinna być 

ona teraz zrobiona, ale osoba ją opracowująca zgłosiła, że zachorowała. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że jak tylko otrzyma prognozę, to zaraz będzie wysłana do uzgodnień. Po 

uzgodnieniach będzie wyłożona do publicznego wglądu przez  21 dni. Potem będzie 2 

tygodnie czasu na wniesienie uwag. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że osoba , która robi ten projekt mogłaby ustosunkować się do tego, że np. dana 

działka nie spełnia warunków. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że jak będzie powołana komisja, to na jej posiedzeniu projektant to omówi, 

można tego zażądać. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 
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Poinformował, że naprawę dróg zgłosił panu Andrzejowi Sztuwe, ale nie sprawdził, czy 

zostało to wykonane. 

W sprawie poszerzenia ul. Długiej odbył rozmowę z panem Dobrowolskim, każdy 

przedstawił swoje racje i sprawa stanęła w martwym punkcie. 

Poprosił radnego Lizaka, żeby porozmawiał z panem Dobrowolskim w tej sprawie . 

Przekręcanie znaków- zleci zabezpieczenie. 

Przejazd przez wał - zostanie zgłoszony wniosek o naprawę. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy w tym roku nie można byłoby zrobić dokumentacji na świetlicę w Górsku. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Uważa, że należy z tym poczekać na dobrą lokalizację. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Zapytał, co z „Agatką” w Czarnowie. 

Wnioskuje o budowę chodnika między Dromineksem, a Tropsem w Czarnowie. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami sesji 

Zapytał, dlaczego wszystko jest przedłużane, mówi się, że pan zachorował, a w gminie 

mówiono, że nie ma mapy. 

Dlaczego próbuje się zmienić jego wniosek z 2007 na 2009 rok. 

Jak było stare studium jego działka była ujęta, a na spotkaniu w GOK-u już nie była ujęta. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy w nowym domu kultury przewidziana jest kuchnia. 

 

Teresa Balicka – radna 

Podziękowała wójtowi i radnym za podjęcie decyzji o odbudowie spalonego domu w 

Rzęczkowie oraz za budowę placu zabaw dla dzieci. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poprosił o postawienia śmietnika na śmieci na placu zabaw Przysieku. 

Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo na drodze od Przysieka do figurki w Rozgartach, to może 

należałoby tam wyznaczyć lewoskręty.  

Zapytał, jak wygląda sprawa wykupu drogi od pana Rolirada. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Rozumie, że radnemu Podgórskiemu chodzi o przyspieszenie budowy świetlicy w Górsku. 

Złożony jest wniosek w urzędzie pracy na „Agatkę”, ale nie ma chętnych. 

Śmietnikiem na placu zabaw w Przysieku powinien zająć się dyrektor szkoły. 

Połączenie dwóch osiedli w Czarnowie – w planach ujęta jest droga średnicówka. Temat jest 

bardzo kosztowny i trudny. Liczenie na generalną dyrekcję, że zrobi chodnik jest mało realne. 

Stwierdził, że trudno mu odpowiadać na chaotyczne pytania pana Witkowskiego. Sprawą 

zajmują się ludzie resortowi, nie zajmuje się nią osobiście. Jest tak tym zmęczony, że 

chciałby, żeby sprawa została załatwiona pozytywnie, ale nie ma gwarancji, że tak będzie. 

W domu kultury będzie: sala widowiskowa, sale zajęć, biblioteka, jedno mieszkanie, zaplecze 

kuchenne i toalety. 

Odbudowa spalonego domu to obowiązek. 
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Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że nie otrzymał informacji o spotkaniu w sprawie odbudowy spalonego domu, 

wystarczyło wykonać tylko telefon. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że informacja została wysłana. Nie prosił tylko radnych, którzy go obrażają. 

Były to tylko konsultacje bez udziału Rady Gminy. 

Poinformował, że od dłuższego czasu zalicza radnego Krawulskiego do ludzi twórczych. 

Bezpieczeństwo na drodze T80 – jest podwójna linia ciągła i znak „teren zabudowany” i już  

nic nie można zrobić. Na całej trasie nie mogą być lewoskręty. 

Generalna dyrekcja twierdzi, że gmina bardzo spowolniła drogę T80 przez znaki drogowe 

teren zabudowany. 

Wykupem dróg w Czarnowie zajmuje się Starostwo Powiatowe w Toruniu, bo gmina nie 

zgadzała się z ceną wykupu. Starosta wyszacował to jeszcze wyżej, sprawa trafiła do 

Wojewody. Nie można dróg szacować jak działki budowlane. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami sesji 

Wójt nie odpowiedział na jego pytania. Pan Burak powinien dać na piśmie dlaczego zwleka. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że pan Witkowski mówi chaotycznie. 

Powiedział, że ma się zastanowić i zadać pytania na piśmie. Poinformował, że wtedy na każde 

pytanie odpowie. 

 

Zbigniew Drewnowski – radny 

Poprosił pana Witkowskiego o złożenie pytań na piśmie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Proponuje zajęcie stanowiska w sprawie fundacji. 

Stwierdził, że jego stanowisko jest mieszane. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Uważa, że nie ma podstaw do udzielenia pożyczki. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Uważa, że za 1000 złotych nie należy robić nikomu prezentów. Pan Żyłkowski może wziąć 

pożyczkę na poręczycieli. 

 

Ponieważ nikt więcej nie zabrał głosu przewodniczący Rady Gminy o godzinie 14
50

 

zakończył obrady XXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Tekst naniesiony kursywą – uwagi wniesione przez radną Małgorzatę Kutnik   

 

                                                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                  Zbigniew Drewnowski 

 

Protokółowała: 

Mirosława Mycak 

 


